
جلسه با يک س��وال تمام می شود! يک سوال مهم! 
گفت وگوهای صورت گرفته نش��ان از وجود اختلاف 
نظر در مجموعه ی مديري��ت اين گروه دارد. گروه ما 
در حوزه صنايع پيشرفته (Hi-Tech) فعاليت می كند. 
تيم مديريت ش��ركت را افرادی تشكيل داده اند، كه 
پيش��ينه های گوناگونی دارند. يک نف��ر رتبه ی برتر 
المپياد شيمی، يک مهندس كامپيوتر، يک مهندس 

مكانيک و يک متخصص مهندسی پزشكی.
اي��ن گروه از م��ن می خواهد به عنوان ش��نونده در 
يكی از جلس��ات ايشان حضور داشته باشم. پس من 
عضو گروه ما نيس��تم اما با ايشان همكاری می كنم. 
اگر می خواهيد من را بشناسيد، عجله نكنيد! چرا كه 
در داستان های اين ستون، با گروه های گوناگونی آشنا 
خواهيم شد كه من برای جلسه يا جلساتی ميهمان 

ايشان هستم. بازگرديم به گروه ما:
امروز پنج ماه اس��ت ك��ه از فعاليت متمركز اعضای 
گروه می گذرد. چهار نفر عضو ارشد اين گروه هستند 
و هجده نفر از متخصصان رش��ته های مهندس��ی و  
پزش��كی با گروه ما همكاری می كنند. گروه ما در دو 
ماه اخير به صورت موازی س��ه پروژه ی دانشگاهی - 
صنعتی را دنبال می كند. اين گروه دغدغه ی كاربردی 
كردن آموخته های خودشان را دارند. كاربردی كردن 
آموخته ه��ای خود در جايی مثل ايران! اين را يكی از 
اعضای ارشد اين گروه می گويد؛ آقای ميم يا مهندس 

مكانيک.
در سه جلس��ه ای كه در جمع مديريت گروه بودم، 
موضوعات بسياری مطرح شده است. سوال و جواب های 
زيادی داشته ايم. امروز در چهارمين جلسه ی اين گروه 
بحث منابع انسانی جديد از موضوعات اصلی ديدارمان 

بود. به گفته ی آقای شين - رتبه ی برتر المپياد شيمی 
-  علت جذب نيروی توانمند و جوان، حجم سنگين 
فعاليت های يكی از پروژه های اخير است؛ پروژه ی بتا.

خان��م كاف يا مهندس كامپيوتر گ��روه ما با جذب 
نيروی انسانی رسما مخالفت كرد. خانم پ يا متخصص 
بايومتريال گروه، سعی می كند نقش واسطه ای داشته 
باش��د. ايده ی اصلی خانم پ اين بود كه گروه ما بايد 

ب��ا برنامه پيش ب��رود. آقای ميم 
نيمی از جلس��ه را ساكت بود. در 
بحث وارد نمی شد اما معلوم بود 
كه حواسش به گفت وگوها هست. 
بيشترين زمان جلسه به موضوع 
اصلی جلس��ه اختص��اص يافت، 

يعنی منابع انسانی تازه نفس! 
در مي��ان گفت وگ��وی خان��م 
كاف، خانم پ و آقای ش��ين، هم 
علاقه  مند بودم سكوت آقای ميم 
شكسته ش��ود و هم می خواستم 
بحث را به س��مت و سويی ببرم 
ك��ه به نظ��ر می رس��يد نقطه ی 
فرام��وش  ش��ده ی ماجراس��ت. 
بنابراين پرس��يدم: »وضعيت دو 
پ��روژه ی ديگ��ر چگونه اس��ت؟! 
بچه ها را چگونه تقسيم كرده ايد؟ 

چه كسی كجاست؟« آقای شين گفت: »اگر حميد و 
محمدرضا به پروژه ی بتا اضافه شوند، مشكل ما حل 
می ش��ود.« آقای ميم بالاخره سكوتش را شكست و  
گفت: »حميد و محمدرضا افراد كليدی پروژه ی آلفا 
هستند. جابه جايی ايشان مساوی است با اختلال در 

روند اجرای پروژه ی آلفا.« خانم پ گفت: »با جابه جايی 
مخالفم. ولی فكر می كنم بهتر باش��د برنامه ی زمانی 
حميد و محمدرضا را در پروژه هاي آلفا و بتا مطابقت 

دهيم.«
گفتم: »ويژگی های اين سه پروژه ی موازی چيست؟ 
آيا مطمئن هستيد ساختار فعلی تقسيم نيروها برای 
پروژه ها، بهترين شكل ممكن است؟ نظر شما درباره ی 
ليس��ت ك��ردن ويژگی های 
پروژه ه��ا و ويژگی های اعضا 
چيس��ت؟!« خانم پ و خانم 
كاف موافقت كردند. اما آقای 
ميم گفت: »به نظرم تقسيم 
كار فعلی خوب است.« آقای 
ش��ين هم گف��ت: »اين كار 
زمان بر است.« پرسيدم: »در 
يک س��اعت گذش��ته به چه 

نتيجه ای رسيده ايد؟!« 
چند ثاني��ه ای به س��كوت 
گذش��ت. پای تخت��ه رفتم و 
نوش��تم: »چهار نفر س��اعت 
يعنی چه؟« خانم كاف گفت: 
»چهار نفر ب��رای مدت يک 
س��اعت يا چهار ساعت زمان 
برای يک نف��ر.« گفتم: »اگر 
يک س��اعت گذشته را به ليس��ت كردن ويژگی های 
پروژه ها و ويژگی های اعضا اختصاص می داديم، بهتر 
نبود؟!« آقای ميم س��ری ت��كان می دهد و می گويد: 
»ان��گاری گفت وگوهای ما ب��ه نتيجه های عملياتی 

نمی رسد، اما چرا؟«

پای تخته رفتم و 
نوشتم: »چهار 

نفر ساعت يعنی چه؟« خانم 
کاف گفت: »چهار نفر برای 

مدت يک ساعت يا چهار 
ساعت زمان برای يک نفر.« 

گفتم: »اگر يک ساعت 
گذشته را به ليست کردن 

ويژگی های پروژه ها و 
ويژگی های اعضا اختصاص 

می داديم، بهتر نبود؟!«
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